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BRMG-KSiB-II.0012.7.2013 
 
 
 

PROTOKÓŁ NR 39 – 07/2013 
 

z posiedzenia Komisji Strategii i BudŜetu Rady Miasta Gdańska, które odbyło się  
w dniu 26 sierpnia 2013 roku, rozpoczęte o godz. 15.45, w sali nr 208 - Nowy 
Ratusz, ul. Wały Jagiellońskie 1 w Gdańsku. 
 
 
Obecni: według załączonych list obecności, które stanowią załącznik nr 1, 
załącznik nr 2 do protokołu. 
 
Na stan sześciu (6) członków Komisji, w posiedzeniu wzięło udział sześć osób (6), 
co stanowiło quorum dla podejmowania prawomocnych decyzji. 
 
Posiedzeniu przewodniczył Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji 
Strategii i BudŜetu Rady Miasta Gdańska. 
 
Po stwierdzeniu quorum, otworzył 39 posiedzenie komisji, powitał zebranych i 
poinformował, Ŝe porządek obrad został wysłany do radnych drogą elektroniczną w 
terminie regulaminowym, porządek stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
 
Przewodniczący Komisji – Maciej Krupa, zaproponował wprowadzenie do porządku 
obrad, skierowane do Komisji, następujące sprawy: 
 

Jako punkt 1.a 
Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie: wyraŜenia 
woli objęcia udziałów w podwyŜszonym kapitale zakładowym spółki Gdańskie 
Melioracje Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością z siedzibą w Gdańsku.  
- druk nr 962. 
 
 
Jako punkt 1.b 
Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie: wyraŜenia 
woli objęcia udziałów w podwyŜszonym kapitale zakładowym jednoosobowej 
spółki Gminy Miasta Gdańska działającej pod firmą Gdańska Infrastruktura 
Wodociągowo – Kanalizacyjna Spółka z o.o. z siedzibą w Gdańsku.   
- druk nr 971. 
 
 
Jako punkt 1.c 
Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie wyraŜenia 
zgody na odstąpienie od przetargowego trybu zawarcia umowy dzierŜawy 
nieruchomości gruntowej zabudowanej oraz wyraŜenia woli objęcia udziałów w 
podwyŜszonym kapitale zakładowym spółki Hala Gdańsk-Sopot spółka z 
ograniczoną odpowiedzialnością z siedzibą w Gdańsku.  - druk nr 975. 
 



 

2 
 

 
Jako punkt 5. 
Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie upowaŜnienia 
Prezydenta Miasta Gdańska do przeprowadzenia postępowania w celu wyboru 
podmiotu uprawnionego do badania sprawozdania finansowego Gminy Miasta 
Gdańska za 2013 rok.  - druk nr 978. 
 
 
Jako punkt 6. 
Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie 
przeprowadzenia na terenie Miasta Gdańska konsultacji społecznych 
pilotaŜowego projektu „BudŜet Obywatelski 2014 w Gdańsku”  
- druk nr 958. 
 
 
Jako punkt 6.a 
Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie wyraŜenia 
zgody na udzielenie pomocy finansowej w kwocie 600.000 zł w formie dotacji 
celowej dla Samorządu Województwa Pomorskiego na zadanie pn.: Budowa 
skansenu archeologicznego „Piwnica Romańska” przy Placu Dominikańskim w 
Gdańsku. - druk nr 968. 
 
 
Jako punkt 6.b 
Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniająca uchwałę nr 
XXXV/745/13 Rady Miasta Gdańska z dnia 28 lutego 2013 w sprawie wyboru 
metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz 
ustalenia stawki tej opłaty dla nieruchomości, na których zamieszkują 
mieszkańcy wraz ze zmianami wniesionymi uchwałą nr XXXVII/793/13 Rady 
Miasta Gdańska z dnia 22 kwietnia 2013.  - druk nr 935.  
 
 

Głosowanie: 
Komisja – przyjęto i przegłosowano  jednogłośnie –  5 głosami za. 
 
 
W dalszym ciągu posiedzenia przewodniczący poddał pod głosowanie  
przedstawiony poniŜej porządek posiedzenia wraz z zaproponowanymi zmianami: 
 

1. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie 
wyraŜenia woli objęcia udziałów w podwyŜszonym kapitale zakładowym 
spółki Hala Gdańsk-Sopot spółka z ograniczoną odpowiedzialnością z 
siedziba w Gdańsku – druk nr 955.            
 Referuje: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 

   1.a. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie: 
     wyraŜenia woli objęcia udziałów w podwyŜszonym kapitale zakładowym 
     spółki Gdańskie Melioracje Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością z 
     siedzibą w Gdańsku. - druk nr 962.        

 Referuje: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
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   1.b. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie: 
          wyraŜenia woli objęcia udziałów w podwyŜszonym kapitale zakładowym 
          jednoosobowej spółki Gminy Miasta Gdańska działającej pod firmą 
          Gdańska Infrastruktura Wodociągowo – Kanalizacyjna Spółka z o.o. z 
          siedzibą w Gdańsku.  - druk nr 971.     

 Referuje: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 

   1.c.Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie 
         wyraŜenia zgody na odstąpienie od przetargowego trybu zawarcia umowy 
         dzierŜawy nieruchomości gruntowej zabudowanej oraz wyraŜenia woli 
         objęcia udziałów w podwyŜszonym kapitale zakładowym spółki Hala 
         Gdańsk-Sopot spółka z ograniczoną odpowiedzialnością z siedzibą w 
         Gdańsku.  - druk nr 975. 
          Referuje: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 

2. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie zmiany 
uchwały Nr III/50/2002 Rady Miasta Gdańska z dnia 5 grudnia 2002 roku w 
sprawie powierzenia prezydentowi miasta Gdańska uprawnień w zakresie 
ustalenia wysokości niektórych cen i opłat za usługi komunalne o 
charakterze uŜyteczności publicznej oraz za korzystanie z gminnych 
obiektów i urządzeń uŜyteczności publicznej – druk nr 956.            
 Referuje: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 

 
3. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej 

uchwałę w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Miasta Gdańska na lata 2013-2040 -  druk nr 979. 
 Referuje: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 

 
4. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej 

uchwałę w sprawie uchwalenia budŜetu Miasta Gdańska na 2013 rok  – 
druk nr 980. 
Referuje: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 

 4.a. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie 
        upowaŜnienia Prezydenta Miasta Gdańska do przeprowadzenia 
        postępowania w celu wyboru podmiotu uprawnionego do badania 
        sprawozdania finansowego Gminy Miasta Gdańska za 2013 rok.  - druk nr 
        978. 

Referuje: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 

5. BieŜąca informacja nt. prac nad nową Strategią Rozwoju Miasta Gdańska. 
      Referuje: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 

 
6. Zaopiniowanie projektów uchwał Rady Miasta Gdańska, które zostaną 

skierowane do Komisji i będą przedmiotem na sesji Rady Miasta Gdańska 
w miesiącu sierpniu 2013 r. 
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          Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie 
          przeprowadzenia na terenie Miasta Gdańska konsultacji społecznych 
          pilotaŜowego projektu „BudŜet Obywatelski 2014 w Gdańsku” 
          - druk nr 958. 

Referuje: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
   6.a. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie 
          wyraŜenia zgody na udzielenie pomocy finansowej w kwocie 600.000 zł 
          w formie dotacji celowej dla Samorządu Województwa Pomorskiego na 
          zadanie pn.: Budowa skansenu archeologicznego „Piwnica Romańska” 
          przy Placu Dominikańskim w Gdańsku. - druk nr 968. 

Referuje: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
  6.b. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniająca 
         uchwałę nr XXXV/745/13 Rady Miasta Gdańska z dnia 28 lutego 2013 w 
         sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami 
         komunalnymi oraz ustalenia stawki tej opłaty dla nieruchomości, na 
         których zamieszkują mieszkańcy wraz ze zmianami wniesionymi uchwałą 
         nr XXXVII/793/13 Rady Miasta Gdańska z dnia 22 kwietnia 2013.  –  
         druk nr 935.  

Referuje: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
 

7. Wnioski Komisji do budŜetu Miasta Gdańska na 2014 rok. 
     Zgłaszają: członkowie Komisji 
 
8. Sprawy wniesione, wolne wnioski, korespondencja. 

 
 
 

Głosowanie: 
Komisja – przyjęto i przegłosowano  jednogłośnie –  5 głosami za. 
 

PUNKT – 1 
 

Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie wyraŜenia woli 
objęcia udziałów w podwyŜszonym kapitale zakładowym spółki Hala Gdańsk-
Sopot spółka z ograniczoną odpowiedzialnością z siedziba w Gdańsku – druk nr 
955. BRMB – S.0006.189.2013.WK (Oryginał projektu uchwały w protokole z sesji 
Rady Miasta Gdańska z sierpnia 2013 roku.) 
Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
Pani Iwona Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej Urzędu 
Miejskiego w Gdańsku  - zreferowała przedmiotowy projekt uchwały – druk nr 955. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu   podziękował 
za przedstawienie informacji. PoniewaŜ nie było głosów w dyskusji, Komisja 
przystąpiła do głosowania. 
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 USTALENIA:                  OPINIA  KOMISJI 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały 
Rady Miasta Gdańska w sprawie wyraŜenia woli objęcia udziałów w 
podwyŜszonym kapitale zakładowym spółki Hala Gdańsk-Sopot spółka z 
ograniczoną odpowiedzialnością z siedziba w Gdańsku – druk nr 955.  
 
 
Głosowanie: 
Komisja – 4 głosami za, przy 0 głosach przeciwnych i 1 głosie wstrzymującym się- 
pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały, zawarty w druku nr 955 i 
wnioskuje o przyjęcie projektu bez poprawek (Opinia nr 39-7/284-52/2013). 
 
 

PUNKT – 1.a. 
 

Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie: wyraŜenia 
woli objęcia udziałów w podwyŜszonym kapitale zakładowym spółki Gdańskie 
Melioracje Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością z siedzibą w Gdańsku. - 
druk nr 962. BRMB – S.0006.196.2013.WK (Oryginał projektu uchwały w protokole 
z sesji Rady Miasta Gdańska z sierpnia 2013 roku.) 
Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
Pani Iwona Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej Urzędu 
Miejskiego w Gdańsku  - zreferowała przedmiotowy projekt uchwały – druk nr 962. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
Dziękuje bardzo. Czy są pytania członków Komisji. Proszę uprzejmie. 
 
Radna Halina Leman – członek Komisji Strategii i BudŜetu 
Chciałam dowiedzieć się czy tylko ta sprawa tej inwestycji to jest sprawa 
planowana i jest związana z połączeniem remontu przystanku, czy jest to związane 
z tym Ŝe tam właśnie wystąpiły zatopienia po takim ulewnym deszczu, który w 
czerwcu był. 
 
Pani Iwona Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej Urzędu 
Miejskiego w Gdańsku   
W czerwcu była właśnie ta ulewa która juŜ jak gdyby przyczyniła się do 
stopniowego zalewania robót, które SKM pomału zaczęła wykonywać. Stąd było to 
postanowienie Ŝeby jednak remont tego odcinka wykonać szybciej i Ŝeby nasza 
Spółka Gdańskiej Melioracji mogła zrealizować. 
 
Radna Halina Leman – członek Komisji Strategii i BudŜetu 
Dziękuję. 
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Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
Dziękuję bardzo. Czy są jeszcze pytania? nie widzę, przystępujemy do opinii. 
 

USTALENIA:                  OPINIA  KOMISJI 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały 
Rady Miasta Gdańska w sprawie: wyraŜenia woli objęcia udziałów w 
podwyŜszonym kapitale zakładowym spółki Gdańskie Melioracje Spółka z 
ograniczoną odpowiedzialnością z siedzibą w Gdańsku. - druk nr 962.  
 
 
Głosowanie: 
Komisja – jednogłośnie 5 głosami za, - pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 
projekt uchwały, zawarty w druku nr 962 i wnioskuje o przyjęcie projektu bez 
poprawek (Opinia nr 39-7/285-53/2013). 
 
 

PUNKT – 1.b. 
 
Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie: wyraŜenia 
woli objęcia udziałów w podwyŜszonym kapitale zakładowym jednoosobowej 
spółki Gminy Miasta Gdańska działającej pod firmą Gdańska Infrastruktura 
Wodociągowo – Kanalizacyjna Spółka z o.o. z siedzibą w Gdańsku.   
- druk nr 971.BRMB – S.0006.205.2013.WK (Oryginał projektu uchwały w 
protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z sierpnia 2013 roku.) 
Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
Pani Iwona Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej Urzędu 
Miejskiego w Gdańsku  - zreferowała przedmiotowy projekt uchwały – druk nr 971. 
    
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu   podziękował 
za przedstawienie informacji. PoniewaŜ nie było głosów w dyskusji, Komisja 
przystąpiła do głosowania. 
 
 

USTALENIA:                  OPINIA  KOMISJI 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały 
Rady Miasta Gdańska w sprawie: wyraŜenia woli objęcia udziałów w 
podwyŜszonym kapitale zakładowym jednoosobowej spółki Gminy Miasta 
Gdańska działającej pod firmą Gdańska Infrastruktura Wodociągowo – 
Kanalizacyjna Spółka z o.o. z siedzibą w Gdańsku.   
- druk nr 971.  
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Głosowanie: 
Komisja – jednogłośnie 5 głosami za, - pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 
projekt uchwały, zawarty w druku nr 971 i wnioskuje o przyjęcie projektu bez 
poprawek (Opinia nr 39-7/286-54/2013). 
 
 

PUNKT – 1.c. 
 

Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie wyraŜenia 
zgody na odstąpienie od przetargowego trybu zawarcia umowy dzierŜawy 
nieruchomości gruntowej zabudowanej oraz wyraŜenia woli objęcia udziałów w 
podwyŜszonym kapitale zakładowym spółki Hala Gdańsk-Sopot spółka z 
ograniczoną odpowiedzialnością z siedzibą w Gdańsku.  - druk nr 975. BRMB – 
S.0006.209.2013.WK (Oryginał projektu uchwały w protokole z sesji Rady Miasta 
Gdańska z sierpnia 2013 roku.) 
Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
Pani Iwona Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej Urzędu 
Miejskiego w Gdańsku  - zreferowała przedmiotowy projekt uchwały – druk nr 975. 
    
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu   podziękował 
za przedstawienie informacji. PoniewaŜ nie było głosów w dyskusji, Komisja 
przystąpiła do głosowania. 
 
 
 

USTALENIA:                  OPINIA  KOMISJI 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały 
Rady Miasta Gdańska w sprawie wyraŜenia zgody na odstąpienie od 
przetargowego trybu zawarcia umowy dzierŜawy nieruchomości gruntowej 
zabudowanej oraz wyraŜenia woli objęcia udziałów w podwyŜszonym kapitale 
zakładowym spółki Hala Gdańsk-Sopot Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością 
z siedzibą w Gdańsku.  - druk nr 975.   
 
 
 
Głosowanie: 
Komisja – 4 głosami za, przy 0 głosach przeciwnych i 1 głosie wstrzymującym się- 
pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały, zawarty w druku nr 975 i 
wnioskuje o przyjęcie projektu bez poprawek (Opinia nr 39-7/287-55/2013). 
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PUNKT – 2 
 

Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie zmiany 
uchwały Nr III/50/2002 Rady Miasta Gdańska z dnia 5 grudnia 2002 roku w 
sprawie powierzenia prezydentowi miasta Gdańska uprawnień w zakresie 
ustalenia wysokości niektórych cen i opłat za usługi komunalne o charakterze 
uŜyteczności publicznej oraz za korzystanie z gminnych obiektów i urządzeń 
uŜyteczności publicznej – druk nr 956. BRMB – S.0006.190.2013.WK (Oryginał 
projektu uchwały w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z sierpnia 2013 roku.) 
Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
Pan Jerzy Jasiński – Z- ca Dyrektora Wydziału Edukacji Urzędu Miejskiego w 
Gdańsku  - zreferował przedmiotowy projekt uchwały – druk nr 956. 
 
Radna Halina Leman – członek Komisji Strategii i BudŜetu 
Ta uchwała dotyczy tylko pozwolenia dla pana Prezydenta dotyczącej ustalania tej 
stawki. Czy juŜ wiadomo na jakim poziomie będzie ta stawka za podnajem sali 
gimnastycznych. 
 
Pan Jerzy Jasiński – Z- ca Dyrektora Wydziału Edukacji Urzędu Miejskiego w 
Gdańsku   
W tej chwili trwają prace nad tym dla dzieci i młodzieŜy będzie to złotówka z 
Vatem, bo tak musi być a jeśli chodzi o sale gimnastyczne to w zaleŜności od ich 
wielkości prowadzimy analizy kalkulacje kosztów ich utrzymania tak Ŝeby w tych 
najniŜszych pułapach było to na granicy opłacalności. Tylko koszty eksploatacyjne. 
 
Radny Piotr Grzelak – członek Komisji Strategii i BudŜetu 
Chciałem zapytać, czy wraz z ta uchwałą wprowadzają państwo jakieś zasady co do 
obowiązku wynajmu boisk. Dzisiaj często jednak się spotykamy z tym, Ŝe nie chcą 
wynajmować dyrektorzy szkół mimo tego, Ŝe takie odgórne zalecenie mają ale 
jestem światkiem w kilku sytuacjach kiedy te boiska nie były wynajmowane. Czy 
państwo chcą to jakoś bardziej systemowo ten problem rozwiązać. 
 
Pan Jerzy Jasiński – Z- ca Dyrektora Wydziału Edukacji Urzędu Miejskiego w 
Gdańsku   
Dyrektorzy placówek oświatowych mają obowiązek wynajmowania ich i dalej 
będziemy to podtrzymywać. Kwestia tej uchwały to jest kwestia ustalenia 
jednorodnych zasad dla wszystkich. Na stronie internetowej są zamieszczone 
wszystkie obiekty, boiska i wszystkie regulaminy. 
 
Radny Piotr Grzelak – członek Komisji Strategii i BudŜetu 
Czyli nie widzi panie dyrektorze problemu. 
 
Pan Jerzy Jasiński – Z- ca Dyrektora Wydziału Edukacji Urzędu Miejskiego w 
Gdańsku   
Widzę taki problem jak i pan. Zdarzają się sporadyczne sytuacje gdzie dyrektorzy z 
róŜnych wzglądów, a głównie chodzi o zabezpieczenie bezpieczeństwa. Musimy 
pamiętać, Ŝe jest to obiekt szkolny i w pełni za to co tam się dzieje w obrębie tej 
działki odpowiada dyrektor. 
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Radny Piotr Grzelak – członek Komisji Strategii i BudŜetu 
Rozumiem Ŝe dzisiaj był problem w tym, Ŝe tych kosztów w jakiś uregulowany 
sposób dyrektor nie był w stanie pokryć. Typu osoba która by pilnowała tego boiska 
ale rozumiem, Ŝe jak to uregulujemy to ten problem zniknie i problem powinien się 
rozwiązać. 
 
Pan Jerzy Jasiński – Z- ca Dyrektora Wydziału Edukacji Urzędu Miejskiego w 
Gdańsku   
W pewnych godzinach działalności tych obiektów na kaŜdym obiekcie jest animator 
sportu i sprawa jest ułatwiona ale animatorzy są tylko przez 20 godzin w tygodniu 
popołudniami. W pozostałe godziny juŜ musi dyrektor w sposób indywidualnie 
zapewnić bezpieczeństwo. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
Dziękuję bardzo. Czy są jeszcze pytania? nie widzę, przystępujemy do opinii. 
 

USTALENIA:                  OPINIA  KOMISJI 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały 
Rady Miasta Gdańska w sprawie zmiany uchwały Nr III/50/2002 Rady Miasta 
Gdańska z dnia 5 grudnia 2002 roku w sprawie powierzenia prezydentowi 
miasta Gdańska uprawnień w zakresie ustalenia wysokości niektórych cen i 
opłat za usługi komunalne o charakterze uŜyteczności publicznej oraz za 
korzystanie z gminnych obiektów i urządzeń uŜyteczności publicznej – druk nr 
956.  
 
 
Głosowanie: 
Komisja – jednogłośnie 6 głosami za, - pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 
projekt uchwały, zawarty w druku nr 956 i wnioskuje o przyjęcie projektu bez 
poprawek (Opinia nr 39-7/288-56/2013). 
 
 

PUNKT – 3 
 

Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 
sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska na 
lata 2013-2040 -  druk nr 979.BRMB – S.0006.213.2013.WK (Oryginał projektu 
uchwały w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z sierpnia 2013 roku.) 
Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska  - zreferowała przedmiotowy 
projekt uchwały – druk nr 979. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
Dziękuję bardzo. Czy są jeszcze pytania? nie widzę, przystępujemy do opinii. 
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USTALENIA:                  OPINIA  KOMISJI 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały 
Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska na lata 2013-2040 -  druk nr 979.  
 
 
 
Głosowanie: 
Komisja – 5 głosami za, przy 0 głosach przeciwnych i 1 głosie wstrzymującym się- 
pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały, zawarty w druku nr 979 i 
wnioskuje o przyjęcie projektu bez poprawek (Opinia nr 39-7/289-57/2013). 
 
 

PUNKT – 4 
 
Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 
sprawie uchwalenia budŜetu Miasta Gdańska na 2013 rok  – druk nr 980. BRMB – 
S.0006.214.2013.WK (Oryginał projektu uchwały w protokole z sesji Rady Miasta 
Gdańska z sierpnia 2013 roku.) 
Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska  - zreferowała przedmiotowy 
projekt uchwały – druk nr 980. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
Dziękuję bardzo. Czy są jeszcze pytania? proszę. 
 
Radny Piotr Grzelak – członek Komisji Strategii i BudŜetu 
Chciałem się zapytać o dokapitalizowanie do stadionu. Rozumiem, Ŝe BIEG spłaci te 
pozostałe ¾ z czego. Będziemy dokapitalizować w przyszłości BIEG? 
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska   
Tak zostało skonstruowane finansowanie stadionu. Te ¾ które poniosła spółka na 
budowę stadionu zostało potraktowane jako dług spółki. Na spłatę tego długu czyli 
kapitału i odsetek przewidziane jest dokapitalizowanie. W załoŜeniach nie 
przewiduje się przynajmniej jak było planowane dokapitalizowanie spółki na 
działalność eksploatacyjną. Czyli dofinansowanie do działalności bieŜącej tylko i 
wyłącznie na spłatę długu. PoniewaŜ jest naprawdę bardzo niskie oprocentowanie 
zobowiązań to teŜ ma to taką kwotę przy duŜym długu, bo dług spółki chyba wynosi 
około 300 milionów złotych.  
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
Dziękuję bardzo. Czy są jeszcze pytania? nie widzę, przystępujemy do opinii. 
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USTALENIA:                  OPINIA  KOMISJI 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały 
Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budŜetu 
Miasta Gdańska na 2013 rok  – druk nr 980.   
 
Głosowanie: 
Komisja – 5 głosami za, przy 0 głosach przeciwnych i 1 głosie wstrzymującym się- 
pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały, zawarty w druku nr 980 i 
wnioskuje o przyjęcie projektu bez poprawek (Opinia nr 39-7/290-58/2013). 
 
 

PUNKT – 4.a. 
 

Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie upowaŜnienia 
Prezydenta Miasta Gdańska do przeprowadzenia postępowania w celu wyboru 
podmiotu uprawnionego do badania sprawozdania finansowego Gminy Miasta 
Gdańska za 2013 rok.  - druk nr 978. BRMB – S.0006.212.2013.WK (Oryginał 
projektu uchwały w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z sierpnia 2013 roku.) 
Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska  - zreferowała przedmiotowy 
projekt uchwały – druk nr 978. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
Dziękuję bardzo. Czy są jeszcze pytania? nie widzę. Przystępujemy do opinii.  
 
 
 

USTALENIA:                  OPINIA  KOMISJI 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały 
Rady Miasta Gdańska w sprawie upowaŜnienia Prezydenta Miasta Gdańska do 
przeprowadzenia postępowania w celu wyboru podmiotu uprawnionego do 
badania sprawozdania finansowego Gminy Miasta Gdańska za 2013 rok.  - druk 
nr 978.   
 
 
Głosowanie: 
Komisja – jednogłośnie 6 głosami za, - pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 
projekt uchwały, zawarty w druku nr 978 i wnioskuje o przyjęcie projektu bez 
poprawek (Opinia nr 39-7/291-59/2013). 
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PUNKT – 5 
 

BieŜąca informacja nt. prac nad nową Strategią Rozwoju Miasta Gdańska. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
Pani dyrektor, gdyby zechciała pani nam przedstawić jak się w tej chwili sytuacja 
kształtuje. Mamy jak rozumiem juŜ wiąŜące decyzję pana Prezydenta dotyczące 
harmonogramu i zespołu który będzie prowadził te prace. Bardzo prosimy o 
przybliŜenie tych informacji. 
 
Pani Iwona Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej Urzędu 
Miejskiego w Gdańsku   
Zostały powołane dwa zespoły. MoŜe zacznę od zespołu roboczego, który to zespół 
w składzie mojej osoby, pana profesora Czepczyńskiego, Tomka Drozdowskiego, 
Piotra Kowalczuka, pani Magdaleny Skiby, Emilia Salach, śanety Kucharskiej i Jacka 
Zabłotnego. Przygotowujemy cały proces budowy strategii rozwoju Gdańska 2030 
plus. Zespół moŜe włączać do swojego składu osoby z zewnątrz, ekspertów, czy 
osoby zaproszone które będą miały ochotę uczestniczyć w jakimś wycinku pracy 
zespołu roboczego. My będziemy przygotowywali całą dokumentację którą 
następnie będziemy jako zespól roboczy konsultowali i przedstawiali na kolegium 
prezydenta miasta Gdańska oraz będziemy przedstawiali to Radzie Programowej. 
 
Rada Programowa to drugie zarządzenie Prezydenta, która została powołana do 
strategii rozwoju Gdańska 2030 plus. W skład Rady Programowej wchodzą czterej 
Prezydenci, a takŜe pan profesor Czepczyński, Iwona Bierut i Antoni Pawlak. Tak 
jak zespół roboczy równieŜ ten zespół moŜe zapraszać do składu swojego ekspertów 
czy doradców, czy osoby znane ze świata gospodarki i polityki na naszym terenie 
czy z Polski jeŜeli zajdzie taka potrzeba. To są dwa zespoły które juŜ pracują, 
które ustaliły konkretny harmonogram rzeczowo – finansowy pracy nad strategią a i 
tak juŜ za pierwsze punkty harmonogramu zostały spełniane, bo to nastąpiło 
powołanie tych dwóch zespołów Roboczego i Rady Programowej. Zostało 
przygotowane i przedstawione na kolegium myślę, Ŝe  pan profesor zechce tutaj 
teŜ w dwóch słowach przedstawić nam strategię, czy wyniki strategii do 2015 roku. 
Mamy przygotowane juŜ w kształcie ostatecznym analizy SWOT za ten okres. 
Rozpoczęły się juŜ wstępne spotkania z mieszkańcami i odbywają się badania wśród 
mieszkańców które to badania są realizowane przez Wydział Polityki Gospodarczej 
Referat Analiz i Badań Rynku. Została umieszczona ankieta inicjująca Strategia 
Gdańsk 2030, która będzie wisiała na stronie do końca sierpnia i z tej ankiety 
oczywiście będą wyciągane wnioski i przedstawiane Radzie Programowej. Będą się 
odbywały systematyczne spotkania z mieszkańcami, ze studentami, z Radami 
Dzielnic, z młodzieŜą szkolną. Tez Just jest bardzo konkretny harmonogram tych 
spotkań ustalony. Myślę, Ŝe nie będę czytała tych wszystkich dat, bo ich jest 
kilkadziesiąt ale na stronie internetowej cały ten harmonogram spotkań będzie 
zamieszczony. Następnie zostaną zbudowane cele strategiczne na podstawie tych 
wszystkich spotkań, które będą prowadzone przez moderatora, a i które to zlecenie 
z moderatorem zostało podpisane i na podstawie tych wszystkich spotkań i 
wniosków wyciąganych będą oczywiście budowane cele strategiczne. Następnie 
będą odbywały się spotkania ze środowiskiem eksperckim. Będą te spotkania 
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realizowane w czterech grupach. Grupa dotycząca polityki gospodarczej, kultury i 
sztuki, nauki i polityki społecznej. Dziewiątym etapem będzie przygotowanie 
dokumentu czyli samej Strategii Rozwoju Gdańska 2030 plus. Mamy nadzieję to 
uczynić w końcówce bieŜącego roku. Zakładamy końcówkę listopada, października 
ale nie wykluczone Ŝe będzie mogło się przeciągnąć ze względu chociaŜby na 
spotkania z ekspertami czy jakimiś doradcami, Ŝe to się moŜe przeciągnąć. 
Chcielibyśmy zamknąć to w roku bieŜącym łącznie z uchwaleniem tego dokumentu 
na sesji Rady Miasta Gdańska do końca roku. Taki jest nasz projekt i tak 
zamierzamy go realizować. Na razie idziemy zgodnie z harmonogramem. 
Chciałabym przekazać pałeczkę panu profesorowi.  
 
Pan Mariusz Czepczyński – Profesor UG dr hab. Katedra Gospodarki 
Przestrzennej Instytut Geografii Uniwersytetu Gdańskiego 
Dziękuję bardzo. Ja bym chciał podkreślić Ŝe, ta strategia chcemy ja tworzyć 
razem z mieszkańcami. Mamy dwa etapy partycypacji społecznej. Pierwszy etap 
który juŜ zaczęliśmy, jest to etap partycypacyjny czyli otwarty. Zapraszamy do 
otwartej dyskusji, zapraszamy państwa na stronę www.strategiagda. pl. Strona jest 
juŜ czynna, gdzie moŜna wypełnić ankietę, gdzie moŜna się takŜe zapoznać z 
materiałami które juŜ przygotowaliśmy na potrzeby tej strategii. Między innymi 
sprawozdania z wykonania celów poprzedniej strategii do roku 2015.  
- I tu jest pierwszy cel gdzie zbieramy pierwszy element partycypacji, gdzie 
zbieramy pomysły otwarte. W ankiecie jest teŜ miejsce gdzie moŜecie się państwo 
wypowiedzieć.  
- Drugi etap będzie polegał na konsultacji czyli przygotujemy jakąś robocza wersję 
dokumentu, którą chcielibyśmy poddać takŜe szerokiej dyskusji społecznej.  
Ja przygotowałem kilka takich głównych załoŜeń do tworzenia strategii czy moŜe 
rekomendacji lub i załoŜeń.  
- Po pierwsze chcemy pisać Strategię Rozwoju Miasta Gdańska nie urzędu 
miejskiego. Czyli strategię miasta jako mieszkańców, terytoriów przestrzeni, 
infrastruktury, gospodarki, nie tylko samorządu i urzędu co jest dość istotnym 
załoŜeniem.  
- Po drugie chcemy oddzielić strategię od politycznych programów. Strategia 2030 
plus i ten plus to oznacza z jednej strony taki plus w czasie, Ŝe patrzymy w 
perspektywie 2030 i moŜe kawałeczek dalej. JeŜeli wyznaczymy sobie główne 
kierunki które uwaŜamy, Ŝe są najwaŜniejsze to następnym krokiem po uchwaleniu 
tej strategii będzie praca nad programami czy politykami rozwoju do roku 2020 na 
przykład albo 2018, moŜe 2020 gdzie moŜemy myśleć o poszczególnych 
przedsięwzięciach. Czyli nie chcemy aby w strategii były wpisywane poszczególne 
przedsięwzięcia. Do roku 2030 to jest zupełnie nierealne ale chcemy zadać 
kierunki, którymi chcielibyśmy pójść. Chcielibyśmy Ŝeby te kierunki były bardziej 
precyzyjne niŜ w poprzedniej strategii gdzie było trochę wszystko. Tak to było 
wpisane. Ja teŜ brałem udział nad poprzednią strategią. Chcemy Ŝeby ta była 
trochę bardziej precyzyjna. Chcemy wyznaczyć kilka najwaŜniejszych z 
perspektywy roku 2030 kierunków rozwoju istotnych dla trwałego długofalowego 
rozwoju miasta. W tej strategii teŜ chcemy się trzymać tego co moŜe być istotne w 
roku 2030 plus. Mniej uwzględniać te elementy które w roku 2030 tracą swoją 
waŜność tak naprawdę. Nie chcemy w strategii uwzględniać obowiązków 
ustawowych miasta czyli samorządu. Nie chcemy pisać o zimowym utrzymaniu 
dróg, nie chcemy pisać o wszystkich innych ustawowych obowiązkach. Chcielibyśmy 
wskazać to gdzie samorząd, mieszkańcy chcą zrobić coś więcej niŜ nakazuje ustawa 
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w których działach, w których kierunkach rozwoju chcemy zrobić coś więcej, pójść 
kawałeczek dalej ale z drugiej strony chciałbym Ŝebyśmy się trzymali relatywnie 
konkretnych wizji. Ja osobiście nie jestem zwolennikiem takich wystylizowanych 
oryginalnych wizji rozwoju jak stworzył na przykład Szczecin pływające ogrody, czy 
Katowice miasto ogrodów. MoŜe jednak stójmy trochę bardziej na ziemi, bo ten 
przykład Szczecina zwłaszcza to moim zdaniem zmierza na śmieszność. 
Przynajmniej w środowisku fachowców te pływające ogrody, nie jest to zrozumiałe. 
Stójmy na ziemi, zobaczymy co moŜemy zrobić. 
 
Strategia miałaby trzy zasadnicze cele. 
Po pierwsze wspólnie z mieszkańcami, czy właściwie wypracowanie przez 
mieszkańców tak naprawdę przy pomocy urzędu, bo ja w ten sposób widzę rolę 
urzędu który trochę ogarnia i trochę pomaga, wspiera mieszkańców w 
sformułowaniu głównych kierunków czy priorytetów rozwoju ale raczej 
szczegółowych nie takich jak mieszkańcy, gospodarka, natura. MoŜe spróbujmy 
zobaczyć na co szczególnie trzeba uwagę zwrócić. Po drugie jest element 
promocyjny a po trzecie mam nadzieję, Ŝe ta strategia stworzy pewien mechanizm 
partycypacji. Czyli włączenie moŜliwie duŜej grupy mieszkańców w dyskusję nad 
przyszłości Gdańska.  
 
Zapraszamy wszystkich państwa na stronę gdzie są juŜ pierwsze materiały. Jest 
sprawozdanie z wykonania, z realizacji celów Strategii Rozwoju Gdańska do roku 
2015. Zapraszamy do przesyłania uwag e-mailowo na adres strategii. Tą realizację 
celów podzieliłem na trzy zasadnicze grupy, czyli cele które są obowiązkami 
ustawowymi samorządu, które wpisaliśmy w poprzedniej strategii, które są w 
znacznej mierze poprawnie mniej lub bardziej realizowane. Takie cele jak ochrona 
środowiska przyrodniczego, przeciwdziałanie wykluczenia społecznemu, czy 
wspieranie rodzin zagroŜone wykluczeniem społecznym. 
 
Druga grupa celów to są cele które w znacznej mierze nie zostały w pełni 
zrealizowane po części dlatego, Ŝe te cele nie do końca zaleŜne są od miasta, a po 
części dlatego Ŝe się nam do końca nie udało zrealizować. Więc to jest taka 
długofalowa część. 
 
Trzecia grupa z celów, które zostały zrealizowane myślę, Ŝe w bardzo dobry sposób 
albo przynajmniej rozpoczęto ich realizację w bardzo wyraźny sposób. Na przykład 
integracja metropolii Gdańskiej. I cokolwiek byśmy nie mówili to w porównaniu z 
rokiem 2004 kiedy tam pisaliśmy, nasza metropolia jest bardziej integrowana, to 
jest znowu proces. 
 
MoŜemy mówić jeszcze o jednej grupie celów której właściwie nie ma w strategii 
lub prawie nie ma w strategii a które zostały zrealizowane. EURO jest tego 
najlepszym przykładem, bo w 2004 nie myśleliśmy, Ŝe moŜemy wystartować i 
właściwie to EURO prawie się w tej chwili nie pojawia. Podobnie jak się prawie nie 
pojawia rozwój ścieŜek rowerowych i mobilności aktywnej. Tego teŜ nie 
przewidzieliśmy. Więc są teŜ cele które zostały realizowane ale w duŜej mierze w 
poprzedniej strategii nie zostały uwzględnione. Z tym się teŜ musimy liczyć, Ŝe 
cokolwiek będziemy robili jakkolwiek sobie ustawimy priorytety moŜe tak się  
wydarzyć, Ŝe część, Ŝe zrobimy coś innego ale to jest normalny proces realizacji 
strategii. Jeśli macie państwo jakieś do mnie pytania w tej chwili do samego 
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procesu to bardzo proszę. Jeśli macie państwo pytania po chwili, prosimy o kontakt 
e-mail strategia@gdansk.gda.pl 
 
Pan Krzysztof Dzienis – Rada Osiedla Młyniska Gdańsk 
Ja nie jestem pewien, czy dobrze słyszałem i dobrze zrozumiałem. Proszę mi 
powiedzieć czy były robione analizy dotychczasowych strategii dla Gdańska czy teŜ 
nie.  
 
Pan Mariusz Czepczyński – Profesor UG dr hab. Katedra Gospodarki 
Przestrzennej Instytut Geografii Uniwersytetu Gdańskiego 
Nie rozumiem pytania na czym polegały analizy dotychczasowych strategii. 
 
Pan Krzysztof Dzienis – Rada Osiedla Młyniska Gdańsk 
Zacznę od początku. Rozumiem, Ŝe były juŜ robione strategie dla Gdańska 
wcześniej w ciągu ostatnich 20 lat. 
 
Pan Mariusz Czepczyński – Profesor UG dr hab. Katedra Gospodarki 
Przestrzennej Instytut Geografii Uniwersytetu Gdańskiego 
Tak dwie. 
 
Pan Krzysztof Dzienis – Rada Osiedla Młyniska Gdańsk 
Czy te dwie strategie były analizowane pod kontem realizacji załoŜonych celów. 
 
Pan Mariusz Czepczyński – Profesor UG dr hab. Katedra Gospodarki 
Przestrzennej Instytut Geografii Uniwersytetu Gdańskiego 
Pierwsza strategia rozwoju Gdańska z roku 1998 straciła swoją waŜność. Była 
podsumowana przy robieniu poprzedniej strategii w roku 2004. Na stronie 
internetowej jest sprawozdanie z realizacji celów strategii rozwoju Gdańska 2005-
2015. 
 
Pan Krzysztof Dzienis – Rada Osiedla Młyniska Gdańsk 
Tak właśnie o to mi chodzi. Rozumiem, Ŝe moŜna to sprawdzić i zweryfikować. 
 
Pan Mariusz Czepczyński – Profesor UG dr hab. Katedra Gospodarki 
Przestrzennej Instytut Geografii Uniwersytetu Gdańskiego 
Tak, na stronie www.strategiagdansk.gda.pl 
 
Pan Krzysztof Dzienis – Rada Osiedla Młyniska Gdańsk 
Dziękuję bardzo. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
Dziękuję, proszę uprzejmie. 
 
Pan Andrzej Witkiewicz – Zarząd Osiedla StrzyŜa 
Dlaczego ani w Radzie Programowej ani w zespole roboczym nie zauwaŜyłem 
nikogo z przedstawicieli, ani jednostek pomocniczych? 
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Pani Iwona Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej Urzędu 
Miejskiego w Gdańsku   
Tak jak powiedziałam, oba te zespoły zostały powołane zarządzeniem Prezydenta 
Miasta Gdańska a Prezydent zarządzeniem nie moŜe powoływać osób z zewnątrz. W 
związku z powyŜszym to są goście którzy są czy będą dopraszani do składu zespołu. 
Takie zaproszenia zostały juŜ wysłane oficjalnym pismem do przedstawicieli. 
 
Pani Lidia Makowska – Zarząd Dzielnicy Wrzeszcz Górny 
Ja mam pytanie ile państwo przeznaczyliście środków w 2013 roku na opracowanie 
tej strategii. Na zatrudnienie ekspertów, na podsumowanie tej strategii 2004 – 
2015. 
 
Pani Iwona Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej Urzędu 
Miejskiego w Gdańsku   
Podsumowanie strategii robiliśmy we własnych ramach. W związku z powyŜszym to 
było bez kosztowe. Natomiast mamy podpisaną jedną umowę zlecenia z panem 
Wołkowińskim. Panem który będzie prowadził moderował spotkania, przedstawiał 
tezy, moderował warsztaty te wszystkie które wcześniej wymieniłam. Zakładamy, 
Ŝe strategia będzie nas kosztowała około 250 tysięcy złotych, przy czym zobaczymy 
z czym zmieścimy się w roku bieŜącym a z czym zmieścimy się w roku przyszłym ale 
taki będzie ogólny koszt. 
 
Pani Lidia Makowska – Zarząd Dzielnicy Wrzeszcz Górny 
Dziękuję. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
Dziękuję, czy jeszcze jakieś pytania? nie widzę. Z mojej strony prośba jeŜeli coś 
jeszcze nie wisi na stronie internetowej, a juŜ państwo te dokumenty macie to 
bardzo byśmy prosili o przesłanie do Komisji, tak Ŝebyśmy mogli się zapoznać i być 
juŜ bezpośrednio pani dyrektor z panią w kontakcie w ramach prac nad tym 
dokumentem. Dziękuję uprzejmie. Myślę, Ŝe będziemy mniej więcej tak jak 
posiedzenia Komisji na bieŜąco teŜ monitorować. Jaki jest postęp prac. Tak Ŝe 
przez najbliŜsze 12 miesięcy będziemy się często w tym temacie spotykać. Dziękuję 
za przedstawioną informację. Przechodzimy do kolejnych druków. 
 

PUNKT – 6 
 

Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie 
przeprowadzenia na terenie Miasta Gdańska konsultacji społecznych 
pilotaŜowego projektu „BudŜet Obywatelski 2014 w Gdańsku”- druk nr 958. 
. BRMB – S.0006.192.2013.WK (Oryginał projektu uchwały w protokole z sesji Rady 
Miasta Gdańska z sierpnia 2013 roku.) 
Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
Pan Piotr Borawski – Radny Miasta Gdańska, Klub PO - zreferował przedmiotowy 
projekt uchwały – druk nr 958. 
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Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
Dziękuję bardzo. Czy są pytania ze strony członków Komisji? Nie widzę. Czy 
państwo by chcieli zabrać głos? Bardzo proszę. 
 
Pan Krzysztof Dzienis – Rada Osiedla Młyniska Gdańsk 
Mam pytanie takie formalne, bo nie dosłyszałem. Czy padła informacja, Ŝe była 
poprawka czy teŜ wniosek o poprawkę zwiększający ilość punktów z sześciu do 
trzydziestu czterech. 
 
Pan Piotr Borawski – Radny Miasta Gdańska, Klub PO 
Tak była, Ŝe jest zmiana okręgów konsultacyjnych właśnie z proponowanych sześciu 
na trzydzieści cztery z obecnym podziałem na Rady Dzielnic i Osiedli. 
 
Pan Krzysztof Dzienis – Rada Osiedla Młyniska Gdańsk 
Dobrze, nie dosłyszałem. Czy była robiona analiza stwierdzająca ile w Gdańsku jest 
osób tak zwanych wykluczonych internetowo. Czyli takich którzy nie posiadają 
komputera, nie korzystają z Internetu i nie wiedzą jak z tego korzystać. 
 
Pan Piotr Borawski – Radny Miasta Gdańska, Klub PO 
Nie mam wiedzy o przedmiocie takiej analizy.  
 
Radny Piotr Grzelak – członek Komisji Strategii i BudŜetu 
Myśleliśmy o osobach wykluczonych. To nie jest tak, Ŝe nie robiliśmy analiz. Nie 
trzeba tych analiz robić Ŝeby wiedzieć, Ŝe jest znaczna grupa osób która z 
Internetu nie korzystają. Dlatego jest ten tradycyjny sposób głosowania w tym 
sensie, Ŝe w punkcie w lokalu wyborczym konsultacyjnym dana osoba będzie mogła 
zagłosować. Owszem przez komputer ale wsparta przez osobę, które podczas tego 
głosowania pomorze czy osobie starszej czy wykluczonej informatycznie. W 
propozycji naszej jest więcej moŜliwości głosowań niŜ w tradycyjnej formie 
głosowania. 
 
Pan Krzysztof Dzienis – Rada Osiedla Młyniska Gdańsk 
To miało by sens w sytuacji jeŜeli  byłoby 34 punkty konsultacyjne dlatego, Ŝe ja 
nie wyobraŜam sobie mieszkańców Młynisk którzy będą jechać nie wiem gdzie. Do 
Wrzeszcz Górnego, czy na Orunię, czy  gdzieś Ŝeby oddać głos, czy tez Ŝeby się 
skonsultować. 
 
Pan Piotr Borawski – Radny Miasta Gdańska, Klub PO 
Jeszcze raz, było to przedmiotem naszej wielokrotnej dyskusji i pan o tym dobrze 
wie, Ŝe zaproponowana jest taka ilość punktów dotyczących działalności Urzędu 
Miejskiego i takŜe tego Ŝeby było w tych sześciu okręgach, tych dwóch 
największych Ŝeby to były dwa miejsca. Natomiast bardzo liczymy na państwa 
wsparcie, na wsparcie Rady Dzielnic i Osiedli, na lokale które są do państwa 
dyspozycji i sprzęt komputerowy, który mają państwo do dyspozycji ale projektem 
nie moŜemy nakazać państwu tego aby państwo poświęcali swój wolny czas na to 
Ŝeby konsultować z mieszkańcami takie projekty. Głos moŜna oddać w kaŜdym 
miejscu gdzie jest dostęp do komputera i gdzie jest dostęp do Internetu. W 
związku z tym, jeŜeli będą państwo na tyle zainteresowani jako Zarząd Dzielnicy 
Młyniska, jako radni Dzielnicy Młyniska Ŝeby w swojej siedzibie Rady otworzyć taki 
punkt to mają państwo taką moŜliwość, poza taką moŜliwością, Ŝe nie będą mieli 
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państwo tego rejestru wyborców. Wiec będzie tego potrzeba Ŝeby kaŜda osoba 
oddająca głos rejestrowała się za pomocą adresu e-mail, bądź telefonu 
komórkowego. 
 
Pani Beata Matyjaszczyk – Zarząd Dzielnicy Śródmieście 
Z jednego komputera moŜe być wysłanych bardzo duŜo głosów. Czyli tak naprawdę 
zgłaszając projekty, szczególnie zbierając podpisy z pośród osób starszych, starczy 
zebrać od nich numery pesel a później dokonać głosowania? To jest pierwsze 
pytanie. Drugie pytanie jaki będzie czas otrzymywania potwierdzenia kodu 
dostępu, bo nasze komputery nawet w Radach dzielnic są dosyć powolne. W 
związku z tym ile osób moŜe skorzystać z takiego punktu w Radzie Dzielnicy czy 
Osiedla. 
 
Pan Piotr Borawski – Radny Miasta Gdańska, Klub PO 
To jeszcze raz Ŝeby państwu wyjaśnić sposób głosowania. Pierwsza moŜliwość to 
jest taka iŜ kaŜdy posiadający dostęp do Internetu wchodząc w odpowiedni adres 
internetowy loguje się do systemu za pomocą swojego numeru pesel i tu do 
wyboru, albo podając numer telefonu komórkowego bądź adres e-mail. Na ten z 
dwóch podanych adresów przychodzi kod rejestracyjny. Na podstawie tego kodu 
rejestracyjnego… 
 
Pani Beata Matyjaszczyk -  – Zarząd Dzielnicy Śródmieście 
Moje pytanie jest o tyle istotne, ze pytam o ilość uruchomionych punktów, bo 
Dzielnica Śródmieście łączy się z Dzielnicą Chełm i Ujeściskiem. JeŜeli na tak 
duŜym okręgu będzie jeden punkt dostępny dla mieszkańców to ja sobie nie 
wyobraŜam mieszkańców gdzieś z Dolnego miasta którzy będą jechać w odrębny 
koniec miasta Ŝeby dokonać głosowania i dlatego istotne jest dla mnie tu pytanie o 
szybkość uzyskania kodów dostępu jeŜeli mielibyśmy wykorzystać komputery 
znajdujące się w siedzibach Rad Dzielnic i Osiedli. 
 
Pan Piotr Borawski – Radny Miasta Gdańska, Klub PO 
Ze względu na to, Ŝe nie mam takiej wiedzy technicznej, nie jestem w stanie 
powiedzieć dokładnie ile będzie trwało uzyskiwanie takiego kodu ale jak znam 
system działający w innych przygotowany przez, czy Urząd Miejski, czy przez firmę 
to taki kod otrzymuje się natychmiastowo. Podejrzewam, Ŝe taka będzie 
odpowiedź którą do jutra do kolejnego posiedzenia komisji uzyskam. Tak Ŝe pani 
radna takŜe taką uzyska ode mnie odpowiedź. Podejrzewam, Ŝe uzyskanie po 
wpisaniu adresu e-mail bądź numeru telefonu natychmiastowo zostanie przesłany 
sms bądź e-mail po prostu po to Ŝeby móc się zalogować do systemu. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
Dziękuję, proszę bardzo Lidia Makowska, potem Andrzej Witkiewicz. 
 
Pani Lidia Makowska – Zarząd Dzielnicy Wrzeszcz Górny 
Ja bym chciała wrócić do fundamentalnych kwestii, czyli tych naszych czterech 
punktów, które są kluczowymi tematami w dyskusji o BudŜecie Obywatelskim. Pan 
Piotr Borawski przedstawił uwagi i propozycje zmian zarówno w projekcie uchwały 
na czwartkową sesję jak i w dwóch załącznikach. Moje pytanie jest takie. Jakie 
jest państwa stanowisko, bo ja rozumiem i bardzo dziękuję za to, Ŝe państwo 
uwzględniliście te nasze propozycje zmian ale co z nimi dalej będzie. 
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Pan Piotr Borawski – Radny Miasta Gdańska, Klub PO 
Tak jak powiedziałem. Jutro zostanie przygotowana autopoprawka w takim 
zakresie oczywiście pomijając kwestię formalne o którym państwo wiedzą to 
znaczy dotycząca wybranego przez wnioskodawców zaproponowanego systemu 
głosowania ale takŜe jest jeszcze kwestia tego, Ŝe klub zgłaszający projekt uchwały 
dzisiaj takŜe na swoim posiedzeniu będzie się zastanawiał nad wszelkimi 
poprawkami, które do tego projektu są skierowane. Tak Ŝe, nie ma innej jak gdyby, 
całość zawartych prac dotyczących tego budŜetu obywatelskiego to będzie moŜna 
poznać w decyzji kaŜdego z radnych jak będzie głosował i w jaki sposób będzie się 
odnosił do proponowanego projektu. Radny moŜe zgłaszać poprawki do uchwały, 
kluby polityczne mogą takŜe zgłaszać poprawki do uchwały. Te poprawki są 
generalnie znane dla wszystkich którzy chcieli wziąć udział w jakiś konsultacjach i 
wszyscy którzy otrzymują od państwa informacje czy inicjatorzy projektu na obu 
posiedzeniach komisji, radni którzy pracują nad tym konkretnym projektem są 
zaznajamiani z projektami z tymi poprawkami które są zgłaszane. Tak Ŝe myślę, Ŝe 
po to jest dyskusja na komisjach Ŝeby państwo jako zgłaszający te poprawki mogli 
podnosić to i uzyskiwać odpowiedź od radnych. Natomiast moja rola jest dzisiaj 
Ŝeby sprawozdawać projekt i sprawozdawać jak gdyby to w jaki sposób się 
pracowało nad tym projektem. Natomiast ja dzisiaj nie biorę udziału w głosowaniu. 
Głosują nad projektem radni z danej komisji. Tak samo to będzie miało w dniu 
jutrzejszym. 
 
Pani Lidia Makowska – Zarząd Dzielnicy Wrzeszcz Górny 
Dziękuję bardzo za odpowiedz. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
Pan Andrzej Witkiewicz 
 
Pan Andrzej Witkiewicz – Zarząd Osiedla StrzyŜa 
Pytanie takie. Pierwsze odnośnie projektów miękkich o które wnioskowaliśmy. I 
tutaj pytanie chyba do pani skarbnik. Dlaczego miasto się tak broni tych projektów. 
Wiele rzeczy prostych które moŜna zrealizować i dałoby się tum duŜe projekty 
inwestycyjne. Czemu nie chcemy na przykład zagwarantować jakieś 10% tej kwoty 
na jeden projekt taki miękki. PrzecieŜ są wydziały, są jednostki miejskie które 
potrafią realizować koncerty, potrafią realizować festyny i tak dalej. Natomiast 
drugie pytanie to nie dosłyszałem moŜe teŜ do pana radnego Borawskiego. To 
znaczy rozmawialiśmy teŜ odnośnie tej kwestii tego delegata który będzie wybierał 
elektora, Ŝe byłoby najlepiej gdyby się udało Ŝeby to same rady wybrały tą osobę. 
Nie było to ani przewodniczący Rady który nie moŜe. Tutaj zwracam uwagę Ŝe 
róŜnie się zdecydowanie w opinii z mecenasem Bodakowskim, który twierdził Ŝe 
przewodniczący Rady moŜe, natomiast wyraźnie paragraf statutu jednostek 
pomocniczych 17 na StrzyŜy mówi jakie są wyłącznie zadania przewodniczącego 
Rady i tam nie ma dodatkowej. Byłaby to sprzeczność uchwały jednej z Rady Miasta 
czyli statutu z tą procedowaną w tej chwili uchwałą. Aby tego uniknąć bym prosił 
jeŜeli nie na tego elektora to przynajmniej na przewodniczącego zarządu. 
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Proszę państwa. Ustaliliśmy na początku, Ŝe jest to program pilotaŜowy. 
Skoncentrowaliśmy się, tak uwaŜamy na waŜnych dziedzinach związanych z 
remontami, z modernizacją, czy teŜ projektami inwestycyjnymi i projektami 
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związanymi z dokumentacją, z opracowaniem dokumentacji w tych waŜkich 
dziedzinach o których mówił pan radny Borawski. Na tym etapie uwaŜamy, Ŝe 
dyskusja nad projektami miękkimi typu koncerty jak pan wspomniał, czy jakieś inne 
miękkie projekty to jest teŜ moŜliwość moŜe nie tyle koncertów ale tych miękkich 
projektów, zgłaszania przez organizację poŜytku publicznego. Jest wyodrębniona 
pula tych środków. Natomiast na tym etapie proszę państwa uwaŜamy, Ŝe projekty 
miękkie nie powinny stanowić jakiegoś priorytetu w tym pilotaŜowym budŜecie. 
Oczywiście tworząc budŜet w roku 2015 jak najbardziej, nabywając doświadczenia 
będziemy wspólnie te projekty rozszerzać. Oczywiście w ramach moŜliwości 
budŜetowych miasta. Jeszcze państwu przypomnę, Ŝe sytuacja gospodarcza jaka 
jest to nie jest to tą sytuacją spowodowane jest generowanie dochodów. Państwo 
czytacie, słyszycie Ŝe dochody samorządów spadają. Ponadto są ograniczenia 
związane z zadłuŜaniem się miasta. Przede wszystkim zadłuŜać się moŜemy tylko 
na projekty inwestycyjne. Nie ma mowy o zadłuŜaniu się na wydatki bieŜące. 
Wobec tego nie moŜemy sobie na tym etapie pilotaŜowym pozwolić na rozszerzenie 
zakresów projektów. Dochody spadają i niestety nie będzie lepiej w roku 2014. 
Stąd taka jest nasza decyzja po konsultacjach z państwem radnymi, dziękuję. 
 
Pan Piotr Borawski – Radny Miasta Gdańska, Klub PO 
Odnośnie mojej części odpowiem, to znaczy ja w przedstawieniu swoich poprawek 
wskazałem, Ŝe jest poprawka taka od razu zgłoszona, Ŝeby proponowanych 
przewodniczących Rad zastąpili przewodniczący Zarządu. Natomiast rzeczywiście 
nie wspomniałem o tym drugim proponowanym metodzie wyboru przedstawicieli 
Rad Dzielnic i Osiedli to znaczy w kwestii tego Ŝeby to dane Rady zgłaszali swoich 
elektorów, bo tak jak wspomniałem wcześniej na spotkaniu chcielibyśmy jutro 
chcielibyśmy otrzymać opinię pana mecenasa Bodakowskiego co do zgodności z 
przepisami ewentualnym później Ŝeby nie było problemów natury nadzoru. JeŜeli 
będzie taka moŜliwość prawna to myślę, Ŝe jutro na posiedzeniu drugiej Komisji 
która będzie się zajmować tą uchwałą to taką moŜliwość przedstawię. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
Dziękuję bardzo. Beata Matyjaszczyk. 
 
Pani Beata Matyjaszczyk – Zarząd Dzielnicy Śródmieście 
Ja chciałam a propo to co powiedział Andrzej odpowiedzi pani Skarbnik. My nie 
mówimy w tej chwili o większej ilości środków, bo mamy świadomość jaka jest 
sytuacja. ChociaŜ główną rekomendacją Gdańskiej Rady Działalności PoŜytku 
Publicznego było zwiększenie środków w budŜecie obywatelskim. Natomiast 
postulujemy o rozszerzenie tego katalogu zadań które mogą zgłaszać mieszkańcy. 
Przed przyjściem tutaj przejrzeliśmy listę projektów które były zgłaszane w Łodzi 
w poszczególnych dzielnicach. Na 160 projektów trafiło się 10 takich które są 
projektami miękkimi, które wynikają z potrzeb mieszkańców. To pozwala teŜ na 
spojrzenie jakie projekty są potrzebne mieszkańcom nie tylko te inwestycyjne ale 
równieŜ te rozwijające ich potencjalne umiejętności, wiedzę i tak dalej. W związku 
z tym tu bym się nie obawiała lawiny projektów. Z drugiej strony moje własne 
doświadczenie jest w prowadzeniu budŜetu obywatelskiego w śródmieściu 
pokazuje, Ŝe tych projektów miękkich było nie wiele a poza tym mieszkańcy i tak 
wybierają projekty inwestycyjne takie które faktycznie zostawiają trwałe zmiany. 
W związku z tym dlaczego nie ma moŜliwości zgłaszania wszystkich projektów w 
zakresie działania samorządu zarówno z ustawy o samorządzie gminnym jak i 
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powiatowym. Pozwoli to tak naprawdę zobaczyć jakie są potrzeby mieszkańców w 
tym względzie. Nie moŜna powiedzieć, Ŝe to jest to samo co organizują organizacje 
pozarządowe, bo zwróćmy uwagę, Ŝe tutaj wnioskodawcami mogą być tylko 
mieszkańcy nie organizacja pozarządowa. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
Czy ktoś chciałby odpowiedzieć? Piotr albo pani Skarbnik. 
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Ja mogę się tylko ustosunkować w ten sposób to co powiedziałam na początku. 
Wybraliśmy po długich dyskusjach w ramach moŜliwości środków budŜetowych 
bardzo waŜny i podnoszony przez radnych przez mieszkańców dziedziny Ŝycia i na 
tym skoncentrowaliśmy się. Jest trudny czas i dlatego uwaŜamy, Ŝe zgłaszanie 
projektów miękkich typu koncerty jak to pan wspomniał, nie powinno być na tym 
etapie naszym zdaniem przedmiotem rozszerzającym zakres działania. Oczywiście 
państwo radni zdecydują jak to będzie wyglądało. 
 
Radny Wiesław Kamiński – członek Komisji Strategii i BudŜetu 
Ja myślę, Ŝe to jest wniosek do wnioskodawców czy rozszerzyć tą listę, moŜliwości 
ubiegania się o środki ale o tyle z panią Skarbnik się nie zgadzam, Ŝe w końcu to 
mieszkańcy mają wybrać co ma być w tej dzielnicy w tej ograniczonej kwocie się 
dziać. UwaŜam, Ŝe jest uzasadnienie do nie zawęŜania tylko do tych czterech czy 
tam pięciu dziedzin Ŝycia, nie zawęŜania. Swoją drogą to uwaŜam, Ŝe pojawienie 
się takiego słowa jak na przykład bezpieczeństwo, gdzie to nie jest zadanie własne 
gminy, a poza tym te środki 500 tysięcy są tak szczupłe, Ŝe proponował bym 
wykreślić słowo bezpieczeństwo, bo to jest takie, ładnie brzmi ale nie moŜliwość 
realizowania. Generalnie chciałem powiedzieć taką rzecz. Wierzmy w mądrość 
mieszkańców i myślę, Ŝe oni nie przehulają tych pieniędzy na gry i zabawy. Nie 
bójmy się rozszerzania moŜliwości zgłaszania innych projektów. 
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Panie radny, bezpieczeństwo to jest akurat odwrotnie, bo jest to obowiązkowe 
zadanie miasta. Między innymi sygnalizacja świetlna to jest równieŜ związane z 
bezpieczeństwem mieszkańców. 
 
Pan Piotr Borawski – Radny Miasta Gdańska, Klub PO 
Jeśli mogę, do projektu uchwały, do projektu załącznika będzie przygotowana 
specjalna instrukcja w której będzie dokładnie opisane rozwiniecie tych terminów. 
Tak Ŝe co do tego jaki jest zakres tematyczny. Tu jest zawęŜony ale co do tego 
zakresu tematycznego zostanie przygotowana instrukcja dotycząca tego 
rzeczywiście co rozumiał autor uchwały poprzez te konkretne terminy. Wracając do 
tego o czym mówiła pani Skarbnik. Intencją naszą było takŜe to, Ŝe pozostawiliśmy 
środki nie zmienionej wysokości w budŜetach Rad Dzielnic i Osiedli, które 
chcielibyśmy takŜe za pomocą tych zmian statutowych które takŜe będą głosowane 
na najbliŜszej sesji Ŝeby były bardziej konsultowane. Tu widzimy środki które 
mogłyby zostać wykorzystywane na tak zwane projekty miękkie. Poza tym ze 
względu na ograniczenie czasowe o którym takŜe z państwem wielokrotnie juŜ 
dyskutowałem dotyczących takich Ŝe w stosunku do budŜetu 2014 jesteśmy kilka 
miesięcy za późno. I ze względu na to Ŝeby konkretne jednostki miasta 
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organizowały takie a nie inne projekty, Ŝeby zdąŜyć w ich wykonaniu w 2014 
dlatego zawęziliśmy takŜe ten zakres. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
Dziękuję bardzo. Ewa Lieder. 
 
Pani Ewa Lieder – Zarząd Dzielnicy Wrzeszcz Dolny 
Ja chciałam sprostować informację na temat naszej uwagi, jednej z naszych uwag 
do projektu uchwały. Chodzi tutaj o sposób głosowania, bo pan radny Piotr 
Borawski powiedział, Ŝe jakaś była propozycja dziesięciu głosów dla kaŜdego 
mieszkańca. Nam chodziło oczywiście o punkty, to było przejęzyczenie. I chodzi 
nam o te punkty. Według nas to sprawiedliwszy sposób głosowania, jest większa 
szansa, Ŝe te głosy nie będą rozproszone na projekty w całym mieście. Większa 
szansa, Ŝe wygrają mądre projekty, szczególnie inwestycyjne. Natomiast jeŜeli 
mogę mieć jeszcze jedną uwagę do tej dyskusji wcześniejszej to jednym na 
przykład z projektów miękkich mogłoby być dofinansowanie Policji na przykład albo 
patroli StraŜy Miejskiej w jakiś trudnych miejscach. Takich jak na przykład u nas 
jest park nad StrzyŜą. Tam jest nowy plac zabaw, jest takie miejsce w którym 
zbierają się osoby narkomani i okazało się Ŝe na to trzeba konkretnych pieniędzy. 
UwaŜam, Ŝe bardzo dobry miękki projekt, dziękuję. 
 
Pani Beata Matyjaszczyk – Zarząd Dzielnicy Śródmieście 
W tych projektach łódzkich o których mówiłam miękkich nie było Ŝadnego 
koncertu. Były to zajęcia edukacyjne dla dzieci, pozalekcyjne w szkołach, zajęcia 
na obiektach sortowych, zajęcia dla seniorów. Czyli takie zajęcia, takie działania 
które wpływają na postawę mieszkańców względem swojego miasta. 
 
Pan Piotr Borawski – Radny Miasta Gdańska, Klub PO 
Ja jeszcze raz moŜe powtórzę. MoŜe Ŝeby to poszło do protokołu, bo mam 
wraŜenie, Ŝe wokół tego tematu cały czas kręcimy. Intencją inicjatorów tego 
projektu jest to Ŝeby w systemie pilotaŜowym o którym mówimy w roku 2014 
rzeczywiście ten zakres tematyczny był zawęŜony do tych dziedzin które państwu 
podałem. Natomiast intencją wnioskodawców jest takŜe to Ŝeby w kolejnych latach 
rzeczywiście takiego zawęŜenia nie było i rzeczywiście doprowadzić do sytuacji o 
których państwo mówią. Ze względu na to, Ŝe w pilotaŜu najistotniejszą kwestią 
dla nas jest to aby zgłoszone i przegłosowane przez mieszkańców projekty, zostały 
zrealizowane w 2014 roku. To jest najwaŜniejsza część tego budŜetu. To znaczy, 
jeŜeli projekty które zostaną zgłoszone i przegłosowane mieszkańców nie zostaną 
zrealizowane to mówimy generalnie o tym Ŝe budŜetowe (…) się nie udał. Ze 
względu na tą część chcemy Ŝeby to było zawęŜone w 2014 roku. Natomiast mówię 
to do protokołu, docelową kwestią jest to Ŝeby takiego zawęŜenia projektów nie 
było i Ŝeby zrealizować to o czym państwo mówią. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
Proszę uprzejmie, poniewaŜ to są juŜ trzecie głosy które państwo zabieracie. 
Jesteśmy w momencie jakby dyskusji nad projektem uchwały, bym prosił jakby o 
skonkludowanie tych swoich wypowiedzi. Rozumiem, Ŝe tych spotkań 
konsultacyjnych w których państwo brali udział było juŜ kilka. Jestem teŜ jako 
przewodniczący Klubu Platformy Obywatelskiej wdzięczny za to, Ŝe państwo 
przybyli i te wszystkie istotne dla was nadal sprawy podnosicie. Będziemy jeszcze 
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dzisiaj o nich rozmawiać ale musimy konkludować. Tak Ŝe, w kolejności zgłoszeń 
Osiedle Młyniska, potem Beata Matyjaszczyk i jeszcze Piotr Dwojadzki zgłaszał. 
 
Pan Krzysztof Dzienis – Rada Osiedla Młyniska Gdańsk 
Czy była robiona analiza dotycząca szans poszczególnych osiedli w tym Ŝeby 
uzyskały czy teŜ zrealizowały któryś ze swoich projektów. MoŜe odwrócę pytanie. 
Czy wiadomo ilu mieszkańców liczy Wrzeszcz Górny i Wrzesz Dolny. Dla informacji 
powiem 50 tysięcy osób. Czy wiadomo ile osób ma osiedle Młyniska. TeŜ mówię 3 
tysiące osób. I teraz pytanie. Jaka szansa jest Ŝeby jakikolwiek projekt osiedla 
Młyniska został zrealizowany w projekcie budŜecie obywatelskiego. Mogę 
powiedzieć. Mamy szansę jedną na 17 lat i to wszystko. Czy ktoś przeanalizował w 
związku z tym taką sytuację. 
 
Pan Piotr Borawski – Radny Miasta Gdańska, Klub PO 
Panie radny, to takŜe było przedmiotem dyskusji podczas ostatniego spotkania 
konsultacyjnego. Mamy dokładnie odmienne zdanie i się pięknie róŜnimy w tej 
kwestii. Oczywiście radnym jak i urzędnikom jest znana ilość mieszkańców w 
kaŜdej dzielnicy. Z naszego punktu widzenia podziału miasta jest istotne to, Ŝe 
poza jednym okręgiem, te okręgi są w miarę równe jeŜeli chodzi o ilość 
mieszkańców. Mówiłem panu konkretnie juŜ, Ŝe co do podziału miasta to moim 
zdaniem szanse dotyczące danego projektu będzie miało to jakiej jakości będzie 
ten projekt i w jaki sposób inicjatorzy tego projektu zgłoszonego będą chcieli 
zdobyć co do niego głosy. W jaki sposób będą chcieli zorganizować społeczność 
wokół tego projektu. Ja nie wierzę w projekty które będą skupiały cały Wrzeszcz, 
całą Oliwę, czy całe większe inne dzielnice. UwaŜam, Ŝe te projekty będą bardzo 
lokalne i bardzo takie które będą skupiały  4, 5 dzielnic jakieś kwartały i tak dalej. 
Takie właśnie dzielnice jak państwa jednorodna Młyniska, czy StrzyŜa która tutaj 
jest takŜe reprezentowana, ma duŜe szanse na zdobycie poparcia, bo taki projekt 
moŜe być Ŝe tak powiem projektem całej dzielnicy która liczy tylko 3 tysiące 
mieszkańców. 
 
Pan Krzysztof Dzienis – Rada Osiedla Młyniska Gdańsk 
Ja wyobraŜam sobie to trochę inaczej. Wyobraźmy sobie pomnik wybitnych 
Wrzeszczan i juŜ Ŝe tak powiem Młyniska mogą zapomnieć o projekcie. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
Dziękuję bardzo za tą wypowiedź. Beata Matyjaszczyk. 
 
Pani Beata Matyjaszczyk – Zarząd Dzielnicy Śródmieście 
Ja chciałam tylko wrócić do kwestii projektów. JeŜeli mówimy, Ŝe ten rok 2014 ma 
być rokiem pilotaŜowym to tym bardziej naleŜałoby w pilotaŜu zobaczyć ile 
projektów miękkich tak zwanych będzie i jak podejść do ich realizacji. Ja 
naprawdę bym się nie obawiała, Ŝe ich będzie strasznie duŜo i Ŝeby mieszkańcy 
wybrali ich strasznie duŜo. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
Dziękuję bardzo. Piotr Dwojacki. 
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Pan Piotr Dwojacki – wiceprzewodniczący Rady Dolnego Wrzeszcza 
Dziękuję serdecznie. Piotr Dwojacki, ja występuję jako wiceprzewodniczący Rady 
Dolnego Wrzeszcza. Równocześnie jako jeden z uczestników czegoś co się nazywa 
kampanią na rzecz budŜetu obywatelskiego w Gdańsku. Po pierwsze chciałbym 
wyrazić bardzo wielką satysfakcję i radość z tego, Ŝe projekt uchwały w ogóle 
powstał. To jest wielki krok w stronę taką Ŝeby Gdańsk dołączył do miast liderów. 
Głupio powiedzieć, Ŝe jest druga strona medalu. Gdańsk naleŜał do liderów 
budŜetu  obywatelskiego w Polsce przed trzema laty kiedy ta inicjatywa w Gdańsku 
była zgłaszana. Podejrzewam, Ŝe państwo na Komisji mieliście szansę głosować nad 
wnioskiem Rady Dzielnicy Wrzeszcz Dolny do budŜetu miasta Gdańska na rok 2013 
w sprawie budŜetu obywatelskiego. Taki wniosek został złoŜony, nie spotkał się z 
Ŝadnym echem. Nie wiem czy w ogóle do państwa dotarł. Pierwsze pytanie dotyczy 
tego o czym mówiła pani Skarbnik. To jest pytanie, które gdzieś zawieszę w 
powietrzu. Dlaczego w zasadzie my nie protestujemy przeciwko 9-ciu milionom 
czyli kwocie niŜszej niŜ w Białymstoku w mieście znacząco mniejszym od Gdańska. 
W naszej ocenie Gdańsk stać na to Ŝeby budŜet obywatelski, ten worek z 
pieniędzmi na budŜet obywatelski był większy. Natomiast jest zastrzeŜenie jedno. 
Przy mniejszych pieniądzach moŜna zrobić bardzo dobry, bardzo dobrze 
skonstruowany budŜet obywatelski. JeŜeli zasady, które zostaną przyjęte przez 
Radę Miasta Gdańska będą zasadami złymi, wtedy efektywność procedury budŜetu 
obywatelskiego zacznie się nie przy 9-ciu a przy 39-ciu, czy 59-ciu milionach 
złotych. Ten projekt to jest tak naprawdę projekt kulturowy cywilizacyjny w 
mieście Gdańsku. MoŜe być zrobiony taniej bądź droŜej jeŜeli ma być zrobiony 
dobrze to moŜna go zrobić taniej. Stąd propozycje które zostały sformułowane to 
są propozycje zmierzające do tego Ŝeby w ramach 9–ciu milionów złotych zrobić 
rzecz całą dobrze. Ja się bardzo cieszę z gotowości takich negocjacyjnych, z 
gotowości do konsensusu który wydaje mi się został osiągnięty w trzech bardzo 
waŜnych sprawach dla kształtu tego budŜetu obywatelskiego.  

- Sprawa pierwsza to to, Ŝeby nie sprowadzić obywateli miasta Gdańska do roli 
stawiaczy pojedynczych krzyŜyków. śeby dać moŜliwość nie tylko wyboru 
jednego projektu ale dać moŜliwość oceny wielu projektów i zagłosowania 
na wielu projektów. Wydaje mi się, Ŝe taki konsensus został zawarty i 
zostanie przyjęty przez Komisją, przez Radę Miasta Gdańska, z czego się 
bardzo cieszę.  

- Po drugie konsensus został zawarty co do sprawy jawności funkcjonowania 
zespołu konsultacyjnego. Wtórną jest sprawa składu tego zespołu. 
Pierwszorzędne jest to Ŝeby operacja pod nazwa budŜet obywatelski od 
początku do końca była operacją obywatelską czyli transparentną.  

- Po trzecie teŜ naleŜy to uznać za konsensus, wyeliminowano juŜ w tej chwili 
kryteria poza formalne jako kryteria oceny projektów zgłaszanych do 
budŜetu obywatelskiego. TeŜ się z tego cieszę.  

Natomiast pomijając drobne sprawy proceduralne pozostają trzy kwestię które są 
do rozstrzygnięcia.  

- Pierwsza to jest lista tematów, które mogą być objęte 9-cio milionowym 
budŜetem obywatelskim. Rozumiem, Ŝe nie będziemy go zmniejszać. Tutaj 
trwa dyskusja dotycząca kwestii tematów społecznych ale ściślej moŜe trwać 
dyskusja dotycząca sposobu interpretacji tego w jaki sposób rozumieć 
poszczególne hasła. Ja bezpieczeństwo rozumiem w oczywisty sposób jako 
dofinansowanie StraŜy Miejskiej etatów, czyli jest to projekt społeczny, 
miękki, ale usłyszałem, Ŝe bezpieczeństwo to jednak monitoring. I tak przy 
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tych definicjach będziemy się spierać. W dokumentach które państwo 
dostaliście jest propozycja przy odpowiednim zapisie, trzy propozycje w 
zasadzie sposobu przeformułowania zakresu tematycznego tego co wolno 
zgłaszać. Te propozycje róŜnią się jakościowo. One nie są jednolitą 
propozycją  za którą stoi jakaś siła społeczna. To są trzy róŜne głosy jakby do 
wyboru.  

- Druga rzecz to jest kwestia zdefiniowania okręgu konsultacyjnego i kwestia 
pytania o to: po diabła miasto Gdańsk przed paroma laty zdecydowało się na 
kampanię na rzecz powstawania jednostek pomocniczych, na rzecz Rad 
Dzielnic kiedy się okazuje, Ŝe jedyną jednostką organizacyjną konstytuującą 
ustrój Gdańska ma być okręg wyborczy do Rady Miasta. To nie jest dobry 
podział. To nie jest dobry podział na sześć okręgów które mają charakter 
zupełnie nie merytoryczny, nie historyczny, nie społeczny, nie geograficzny. 
Akurat mój okręg poza kolegą z Młynisk, który jest tutaj nie szczęśliwie 
dowieszony i się wziął z kosmosu przy okręgu Wrzeszczańskim. Wziął się 
teraz, to jest pierwsza operacja kiedy Młyniska będą mieć cokolwiek 
wspólnego z Wrzeszczem jeŜeli chodzi o głosowanie czegokolwiek to okręg 
Wrzeszczańsko -StrzyŜańsko- Brętowski po wyrzuceniu z niego części 
Wrzeszcza pod nazwą Aniołki to jest okręg całkiem sensowny. Jest to jeden z 
nielicznych sensownych okręgów jeŜeli chodzi o budŜet obywatelski. Stąd 
prośba o spojrzenie na tabelki które państwo dostaliście, na liczby, na 
pewne bardzo konkretne propozycje budŜetowe związane z kształtem tego 
budŜetu obywatelskiego w podziale na 34 dzielnice Gdańska w takim 
kształcie jak przyjęła je Rada Miasta Gdańska. W tym mechanizmie który 
proponujemy przyjąć jest zagwarantowane pewne budŜetowe minimum dla 
jednostek miejskich gdańska, dla jednostek słabszych, mniejszych pod 
wzglądem ludnościowym a jednocześnie w większości wymagających w 
bardzo daleko posuniętych rewitalizacji. Jest zachowana poza tym zasada 
proporcjonalności która pozwoli zmniejszyć obawy o to, Ŝe budŜet 
obywatelski jakby pójdzie poza naszą dzielnicą. Ja to mówię z pozycji 
dzielnicy duŜej. Wrzeszcz Dolny ma ponad 25 tysięcy mieszkańców. 
Natomiast elementarna zasada solidaryzmu w zarządzaniu miastem tutaj 
mogłaby funkcjonować.  

- Trzecia ostatnia sprawa to jest czas na przeprowadzenie akcji 
informacyjnej, edukacyjnej kierowanej do mieszkańców miasta Gdańska. Ja 
się bardzo cieszę, Ŝe w Gdańsku nie stało się to co dzieje się właśnie w 
Szczecinie czy w Białymstoku, Ŝe budŜet obywatelski powstaje na zasadzie 
nagłego natchnienia Prezydenta miasta, który wyznacza terminy za dwa, czy 
cztery tygodnie od tego natchnienia. Z drugiej strony wyraŜam obawę, Ŝe 
terminy które mamy wpisane, krótkie dosyć terminy i rozkład tych terminów 
między poszczególne rodzaje prac bardzo utrudni prowadzenie działań 
informacyjnych, czy edukacyjnych przez Urząd Miasta Gdańska. W prawdzie 
mam wielką wiarę w to, Ŝe Piotr Kowalczuk jest zawodowcem, 
profesjonalistą i potrafi bardzo wiele rzeczy zorganizować. Tym niemniej 
jednak przy wsparciu i zaangaŜowaniu Rad Dzielnic tego czasu moŜe nie 
starczyć. Zatem zachęcam państwa bardzo serdecznie do zapoznania się z 
tymi uwagami, które w formie wydruku państwo radni dostaliście, które 
pozwolę sobie jeszcze przesłać tak Ŝeby nie było błędów w numeracjach i 
będę zachęcał równieŜ do zaglądania na stronę budŜetu obywatelskiego 
www.budŜetobywatelskigdańsk.pl. Dziękuję bardzo serdecznie.  
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Opinia Zarządu Rady Osiedla Młyniska na temat projektu uchwały RMG z dnia… o 
wprowadzeniu budŜetu obywatelskiego - stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 
 
BudŜet Obywatelski Gdańsk - stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
Dziękuję bardzo. Jeszcze Piotr Grzelak się zgłasza, zgłasza się Lidia Makowska i 
Wojtek Błaszkowski. Czy ktoś z państwa jeszcze w tym temacie chciałby zabrać 
głos? Jeszcze Wiesław Kamiński. W kolejności zgłoszeń Piotr Grzelak, Lidia 
Makowska, Wojciech Błaszkowski i Wiesław Kamiński. 

 
Radny Piotr Grzelak – członek Komisji Strategii i BudŜetu 
Chciałbym się odnieść przede wszystkim do tego punktu pana Piotra Dwojackiego 
dotyczącego podziału na okręgi konsultacyjne, to samo z okręgami wyborczymi. 
Jednocześnie odnieść się do tej proporcji Młyniska Wrzeszcz. W sytuacji podziałów 
środków unijnych z nowej perspektywy finansowej promowane będą porozumienia 
terytorialne w postaci obszarów metropolitalnych. Gdzieś w pewnym momencie w 
trakcie ewaluacji dotychczasowych procesów przyznawania środków unijnych 
pewne osoby doszły do wniosku, Ŝe warto wspierać koalicje na rzecz konkretnych 
projektów. Oczywiście moŜemy przyjąć podział na 34 dzielnice w Gdańsku. Musimy 
mieć świadomość, Ŝe przy tych środkach które dzisiaj mamy będzie to kwota 
dwustu kilku dziesięciu tysięcy złotych na dzielnice. Dla tego budŜetu 
obywatelskiego, który oczywiście tak jak to cały czas jest to podkreślane jest to 
budŜet wersja próbna. Dla tego budŜetu przyświecała nam idea tego, Ŝeby te środki 
w maksymalnym stopniu zostały efektywnie spoŜytkowane, Ŝeby nie zostały 
rozdrobnione. O tym, Ŝe środki publiczne w jakieś tam procedurze społecznej 
bywają rozdrobnione, ja jestem w stanie wskazać wiele przypadków choćby w 
przypadku wydatków w niektórych Rad Dzielnic, czy Rad Osiedli. W tym kontekście 
oczywiście to będzie waŜnym elementem ewaluacji tego projektu. Moim zdaniem 
podział na 6 okręgów gdzie jesteśmy wstanie zbudować większe projekty mające 
większe oddziaływanie i nie konsumujące środki w sposób taki które te środki 
konsumuje i nic potem nie pozostaje jest podziałem lepszym ale o tym się 
przekonamy w przyszłym roku. 
 
Pani Lidia Makowska – Zarząd Dzielnicy Wrzeszcz Górny 
Ja wracam do tego co pan radny Piotr Grzelak powiedział. OtóŜ, pan pozwoli, Ŝe ja 
skupię się na dwóch tematach. Pierwsze, tworzenie 6 okręgów konsultacyjnych 
jako okręgi wyborcze w odniesieniu do zapisów i prognoz Unii Europejskiej 
finansowania są dobre w myśleniu w ogólnej strategii miasta Gdańska. My tu 
rozmawiamy o narzędziu partycypacyjnym, którego celem podstawowym jest 
aktywizacja mieszkańców. A zatem jeŜeli chcemy dobrze wykorzystać te środki 
które przeznaczamy na wprowadzenie budŜetu obywatelskiego to będzie sto tysięcy 
złotych. TeŜ nie mała suma. Wykorzystajmy je tak jakie są główne zasady budŜetu 
obywatelskiego. Tworzenie sześciu okręgów konsultacyjnych, które nie są ze sobą 
połączone ani toŜsamościowo, ani nie mają wspólnych interesów. Na przykład 
Oliwa z Kokoszkami w obszarze szóstym. Nie słuŜą osiągnięciu celu jaki przyświeca 
budŜetowi partycypacyjnemu. Zatem wydaje mi się, Ŝe tan argument który pan 
zgłasza jest nie trafiony. WaŜne jest tutaj i wykorzystajmy doświadczenia innych 
miast. Kampania na rzecz budŜetu obywatelskiego Gdańsku, którego ja teŜ jestem 
członkinią od dwóch lat bardzo, bardzo szczegółowo przeanalizowała 
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doświadczenia i juŜ skutki wprowadzanych budŜetów obywatelskich w innych 
miastach. Dla przykładu, w Łodzi zdecydowano się po półrocznej debacie i 
konsultacjach społecznych takich jak planowane są tu u nas w Gdańsku jak słyszę 
do strategii miasta Gdańska 2020-2030 zdecydowano się na 5 duŜych okręgów 
dzielnic. Są to dzielnice historyczne Łodzi takie jak Widzew znane w całej Polsce. 
Dlaczego? Dlatego, Ŝe tam celem budŜetu partycypacyjnego w Łodzi było 
zatrzymanie mieszkańców Łodzi przed migracją do Warszawy. Taki sobie główny cel 
postawili Łodzianie. Ten cel umoŜliwia równieŜ głosowanie na przykład studentom 
w Łodzi. My o tym nie myślimy, bo w Gdańsku nie mamy takich problemów z 
migracją. To Gdańsk wysysa innych mieszkańców, innych mniejszych miejscowości. 
Natomiast w Gdańsku z 100-letnią historią a jedynie z 70-cio letnim okresem 
Polskiej toŜsamości w naszym mieście mamy ogromny inny problem. Czyli ta 
toŜsamość dzielnicowa. Chciałabym bardzo gorąco apelować do państwa radnych, 
Ŝebyśmy wykorzystali budŜet obywatelski na identyfikowanie się mieszkańców ze 
swoimi dzielnicami. To jest ogromie waŜne. Dziękuję bardzo. 
 
Pan Krzysztof Dzienis – Rada Osiedla Młyniska Gdańsk 
Jedno zdanie tylko do powiedzenie do pana radnego Piotra Grzelaka. Więc my na 
osiedlu Młyniska potrzebujemy pieniędzy na dwie rzeczy. Po pierwsze 30 tysięcy 
złotych na chodnik osiedlowy, którego nie moŜemy wyremontować od 5 lat a przy 
takim systemie jeszcze przez 30 lat tego nie zrobimy. I drugie 30 tysięcy złotych na 
zrobienie placu zabaw dla dzieci. Mnie nie interesuje 200 tysięcy na cały okręg, 
których nie dostanę nigdy, ba za 30 lat to ja juŜ będę na emeryturze i w związku z 
tym to juŜ nie będzie mój problem tylko moich dzieci, a moŜe wnuków. 
 
Radny Wojciech Błaszkowski – członek Komisji Strategii i BudŜetu 
Ja pragnę podzielić opinię kolegów, którzy argumentują w moim odczuciu słusznie, 
Ŝe taki podział na okręgi jest zdecydowanie najlepszy. TeŜ chciałbym odnieść się 
krótko do tego co powiedział pan radny przedstawiciel jednostki pomocniczej 
Młyniska co do tych dysproporcji. Ja myślę, Ŝe gdyby ludzie kierowali się tak ściśle 
takim patriotyzmem lokalnym i głosowaliby za inwestycjami, czy jeśli chcieliby 
rzeczywiście zagłosować za inwestycjami, które są blisko ich zlokalizowane to nie 
kierowaliby się tym w obrębie jakiej jednostki pomocniczej ta inwestycja ma być. 
Myślę, Ŝe jeŜeli jakiś projekt dotyczył będzie inwestycji która zlokalizowana jest na 
granicy na przykład Wrzeszcza Dolnego i Młyniska to chętniej pójdą zagłosować nad 
projektem mieszkańcy Młynisk niŜ mieszkańcy na przykład Górnego Wrzeszcza, czy 
teŜ Dolnego Wrzeszcza ale zamieszkujący te granice jakby drugą część Dolnego 
Wrzeszcza i jakby nie będący mogli korzystać z tej inwestycji. Więc myślę, Ŝe 
przeciętny mieszkaniec chyba nie do końca się orientuje w granicach jednostek 
pomocniczych i będzie się kierował tym czy dana inwestycja mu słuŜy czy teŜ nie, 
dziękuję. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
Dziękuję, Wiesław Kamiński. 
 
Radny Wiesław Kamiński – członek Komisji Strategii i BudŜetu 
Ja uwaŜam, Ŝe to nie jest zręczne tworzenie tego budŜetu w oparciu o okręgi 
wyborcze. Dlatego, Ŝe tu jest bardzo mocne podejrzenie o to Ŝe ten budŜet 
obywatelski jest traktowany przedmiotowo do jakiś tam swoich bieŜących celów. 
Nie zaleŜnie czy to są cele które sobie upatrują Rady Dzielnic czy radni. UwaŜam, 
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Ŝe po prostu ten podział nie jest zręczny. Rzeczywiście tak słucham 
wnioskodawców to przebija takie przekonanie, mówimy o budŜecie obywatelskim 
ale tak naprawdę przebija przekonanie, Ŝe ci obywatele z tymi pieniędzmi na 
pewno na jakieś głupotki je wydadzą. Taka nie wiara w to, Ŝe ci obywatele wybiorą 
powaŜne inwestycję. Tak naprawdę mówimy tak: budŜet obywatelski ale to my 
urzędnicy i my tutaj radni rządzący wybierzemy segmenty w których ci obywatele 
mogą wybierać. Zwracam na to uwagę, Ŝe nie jest to ani zręczne i ta nie wiara w 
obywateli gdzieś tam się przebija ale cóŜ mam świadomość, Ŝe wnioskodawcą jest 
Platforma Obywatelska. Oni biorą odpowiedzialność. Zgadzam się z panem, Ŝe 
pieniądze moŜna wydać efektywniej lub mniej efektywnie. UwaŜam, Ŝe przy takich 
załoŜeniach to jest niebezpieczeństwo, Ŝe one nie będą wydane efektywnie. I 
szkoda, bo te początki pewnie myślenia o tworzeniu budŜetu obywatelskiego i cała 
dyskusja obywatelska mogłaby w moim przekonaniu przebiegać znacznie,  nie 
chciałbym uŜywać mocnych słów ale lepiej, dziękuję.  
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
Dziękuję bardzo za udział wszystkich państwa w tej dyskusji, której w duŜej mierze 
wypełniła nasze dzisiejsze posiedzenie. Dziękuję Piotrowi Borawskiemu, który 
występował w imieniu wnioskodawców oraz państwu, którzy zechcieliście 
uczestniczyć w naszym spotkaniu i podzielić się wszystkimi uwagami. Przypominam, 
Ŝe my na ten moment mówiliśmy o projekcie druku takim jaki on jest w tej chwili 
pod numerem 958. Ja wypowiedź Piotra Borawskiego w imieniu wnioskodawców 
rozumiem jako jasną deklarację zmiany tego druku. W związku z tym nie znamy 
ostatecznego kształtu tego druku. Ten kształt będzie znany po dzisiejszym 
posiedzeniu Klubu Platformy Obywatelskiej, która rozpocznie się bezpośrednio po 
tej Komisji. W związku z tym proponuję odstąpić od opiniowania. 
 
 

USTALENIA KOMISJI: 
 
Komisja przez aklamację odstępuje od opiniowania.  
 

PUNKT – 6.a. 
 

Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie wyraŜenia 
zgody na udzielenie pomocy finansowej w kwocie 600.000 zł w formie dotacji 
celowej dla Samorządu Województwa Pomorskiego na zadanie pn.: Budowa 
skansenu archeologicznego „Piwnica Romańska” przy Placu Dominikańskim w 
Gdańsku. - druk nr 968. BRMB – S.0006.202.2013.WK (Oryginał projektu uchwały 
w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z sierpnia 2013 roku.) 
Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
Pani Izabela Kuś - Z-ca Dyrektora Wydziału Programów Rozwojowych Urzędu 
Miejskiego w Gdańsku - zreferowała przedmiotowy projekt uchwały – druk nr 968. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
Dziękuję bardzo. Czy są jeszcze pytania? nie widzę. Przystępujemy do opinii.  
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USTALENIA:                  OPINIA  KOMISJI 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały 
Rady Miasta Gdańska w sprawie wyraŜenia zgody na udzielenie pomocy 
finansowej w kwocie 600.000 zł w formie dotacji celowej dla Samorządu 
Województwa Pomorskiego na zadanie pn.: Budowa skansenu archeologicznego 
„Piwnica Romańska” przy Placu Dominikańskim w Gdańsku. - druk nr 968.  
 
 
Głosowanie: 
Komisja – jednogłośnie 6 głosami za, - pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 
projekt uchwały, zawarty w druku nr 968 i wnioskuje o przyjęcie projektu bez 
poprawek (Opinia nr 39-7/292-60/2013). 
 
 

PUNKT – 6.b. 
 
Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniająca uchwałę nr 
XXXV/745/13 Rady Miasta Gdańska z dnia 28 lutego 2013 w sprawie wyboru 
metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz 
ustalenia stawki tej opłaty dla nieruchomości, na których zamieszkują 
mieszkańcy wraz ze zmianami wniesionymi uchwałą nr XXXVII/793/13 Rady 
Miasta Gdańska z dnia 22 kwietnia 2013.  – druk nr 935.  
 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
Nie ma nikogo kto by mógł nam przedstawić bieŜącą sytuację tego druku. Z tego co 
wiem to spotkanie Komisji Polityki Gospodarczej i Morskiej, która ma się tym 
drukiem zajmować odbędzie się jutro. W związku z tym, Ŝe to jest wiodąca Komisja 
zapraszamy serdecznie. PoniewaŜ nie ma przedstawicieli, wnioskodawców ani 
kogoś kto mógłby to referować wiec odstępujemy od opiniowania. 
 

USTALENIA KOMISJI: 
 
Komisja przez aklamację odstępuje od opiniowania.  
 

PUNKT – 7 
 

Wnioski Komisji do budŜetu Miasta Gdańska na 2014 rok. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
Czy członkowie Komisji jakieś wnioski do budŜetu Miasta Gdańska na rok 2014 
chcieliby zgłosić? Jeśli nie ma wniosków to przechodzimy do kolejnego punktu 
obrad. 
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PUNKT – 8 
 
Sprawy wniesione, wolne wnioski, korespondencja. 
 

• Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
Mamy dwa pisma z Regionalnej Izby Obrachunkowej, przyjmujemy je do 
wiadomości. Czy państwo macie jakieś komentarze, nie widzę. 

 
Regionalna Izba Obrachunkowa w Gdańsku WIAS-0602/52/2013 - stanowi 
załącznik nr 6 do protokołu. 
 
Regionalna Izba Obrachunkowa w Gdańsku WK.0804/1/K/26/31520/2013  - 
stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 
 
 

•    Dziękujemy pani Skarbnik za przygotowanie tego zestawienia 
oszczędności na przetargach i sposobu ich rozdysponowania, które 
otrzymaliśmy w sierpniu. 

 
Wykaz wolnych środków i ich rozdysponowanie w ramach poszczególnych 
projektów inwestycyjnych- stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 
 
 
 
 
PoniewaŜ nie było więcej spraw wniesionych i wolnych wniosków, Przewodniczący 
podziękował wszystkim za przybycie i zaprosił na następne posiedzenie Komisji. 
 
Na tym posiedzenie zostało zakończone -  godz.18.00 
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